

UWAGI W RAMACH UZGODNIENIA Z KOMISJĄ WSPÓLNĄ RZĄDU I SAMORZĄDU TERYTORIALNEGO

Informacja o projekcie:

Tytuł	Projekt rozporządzenia w sprawie wysokości opłat w związku z wnioskiem o wydanie zezwolenia na pracę oraz w związku z oświadczeniem o powierzeniu pracy cudzoziemcowi
Autor	MRPiPS
Projekt z dnia	19 sierpnia 2025 r.

Informacje o zgłaszającym uwagi:

Urząd	-----
Organizacja samorządowa	Związek Powiatów Polskich
Osoba do kontaktu	Bernadeta Skóbel
e-mail	biuro@zpp.pl
tel.	18 477 86 00

Uwagi:

Lp.	Część dokumentu, do którego odnosi się uwaga (np. art., nr str., rozdział)	Treść uwagi (propozycja zmian)	Uzasadnienie uwagi	Stanowisko resortu	Odniesienie do stanowiska resortu
1.	§2 pkt 4	Opłatę podnieść do wysokości 68 zł	Zgodnie z ustawą wysokość opłaty winna być ustalana biorąc pod uwagę okres wykonywania pracy przez cudzoziemca oraz szacowany przeciętny koszt postępowania w sprawie wydania zezwolenia na pracę. Opłata za zezwolenie na pracę sezonową stanowi dochód budżetu państwa i dochód powiatu w częściach równych. Opłata w związku z ubieganiem się o wydanie zezwolenia na pracę sezonową od 1 stycznia 2018 r. wynosi 30 zł i od tego czasu nie była nigdy waloryzowana. Z tej kwoty tylko 15 zł stanowi dochód powiatu. Koszt wydania zezwolenia to głównie koszt pracy pracowników urzędów		

			pracy. 1 stycznia 2018 r. płaca minimalna wynosiła 2100 zł, od 1 stycznia 2026 r. będzie wynosić 4806 zł (dynamika wzrostu 229%) Oczywistym jest, że wbrew wytycznym zawartym w ustawie, autorzy projektu nie wzięli pod uwagę wzrostu kosztów pracy po stronie organów administracji publicznej. Ponadto zwracamy uwagę, że w przypadku pracy sezonowej praca ta może być wykonywana w okresie nieprzekraczającym 9 miesięcy w roku kalendarzowym. Tymczasem w projekcie rozporządzenia wyższa opłata (50 zł) została przewidziana w przypadku, gdy podmiot powierzający pracę cudzoziemcowi zamierza powierzyć pracę cudzoziemcowi na podstawie zezwolenia na pracę na okres nieprzekraczający 3 miesięcy. Zatem również w zakresie tej wytycznej do wydania rozporządzenia w ocenie ZPP została ona naruszona.		
2.	§2 pkt 5	Podnieść opłatę do wysokości 143 zł	Zgodnie z ustawą wysokość opłaty winna być ustalana biorąc pod uwagę okres wykonywania pracy przez cudzoziemca oraz szacowany przeciętny koszt postępowania w sprawie wydania zezwolenia na pracę. Opłata wniesiona w związku z oświadczeniem o powierzeniu pracy cudzoziemcowi stanowi dochód budżetu państwa i dochód powiatu w częściach równych.		

			Wysokość tej opłaty jako 100 zł została ustalona w lipcu 2022 r. W tamtym czasie płaca minimalna wynosiła 3010 zł. Biorąc pod uwagę wzrost kosztów wynagrodzeń względem planowanej wysokości płacy minimalnej w 2026 r. (dynamika wzrostu 143%), wnosimy o ustalenie opłaty w wysokości uwzględniającej realia płacowe w administracji publicznej.		
--	--	--	---	--	--